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Svar på 10 dages forespørgsel fra Enhedslisten om rentehen-
stand 
 
Solveig Munk, Enhedslisten, har d. 3. december stillet en 10-dages fore-
spørgsel i relation til byrådsindstilling om udvidelse af ejerkreden bags Aar-
hus Airport A/S. 
 
Nedenfor følger svar på de stillede spørgsmål. 
 
Derudover kan oplyses, at i forhold til indsigt i specifikke korrespondancer, 
vil det være muligt at gennemse dokumenter ved fysisk møde på Rådhuset 
efter forudgående aftale.   
 
1: På hvilke tidspunkter har udsættelse af ydelse på Aarhus Airport's 
gæld – renter og afdrag – været forhandlet mellem Aarhus Kommune 
og lufthavnens ledelse?  
Kopi af korrespondance bedes tilstillet. 
 
Henstanden på Aarhus Kommunes lån til Aarhus Airport A/S er ydet i forbin-
delse med Covid-19 og forlænget primo 2024. Forlængelsen af henstandsaf-
talen er sket efter samråd mellem Aarhus Kommune og Aarhus Airports le-
delse mhp. at sikre at opkrævning af vores tilgodehavende i den aktuelle 
økonomiske situation, ikke ville hive tæppet væk under lufthavnen og dens 
igangværende arbejde med at tiltrække private investorer. Det er i den sam-
menhæng værd at bemærke at der på det tidspunkt var en konkret dialog 
med en potentiel investor, som byrådet kort forinden havde besluttet at for-
følge. Det centrale er desuden, at forud for at henstandsaftalen blev forlæn-
get havde advokatfirmaet Poul Schmidt vurderet, at henstanden ville være 
en markedsmæssig disposition.  

 
Der er ligeledes spurgt ind til hvem der traf beslutningen om henstand. Til 
det kan oplyses, at det er tidligere økonomidirektør og stadsdirektør og borg-
mester der har været underskriver på den oprindelige aftale. 
 
2:  På hvilke tidspunkter har borgmesterens afdeling korresponderet 
med advokatfirma Poul Smith om lovmedholdeligheden af bevilling 
uden orientering til byrådet af udsættelse med ydelser?  
Kopi af korrespondancen bedes tilstillet. 
 
Advokatfirmaet Poul Schmith fremlagde firmaets vurdering af spørgsmålet 
på mødet den 25. november 2024.  

 
Vurderingen lød som følger: 

 

Borgmesterens Afdeling 
Sekretariatet, Erhverv og Kommu-
nikation 
Aarhus Kommune 

Erhverv og Bæredygtig Udvik-
ling 
Rådhuspladsen 2 
8000 Aarhus C 
 
Telefon: 89 40 20 00 
Direkte telefon: 23 32 94 27 
 
E-mail: 
mavj@aarhus.dk 
 
Sag: EMN-2024-034542 
Dokumentnummer:  
13547317 
 
Sagsbehandler: 
Maria Fønss Vestergaard 
Kristian Will Jepsen 
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• Der er ikke i kommunestyrelsesloven eller anden lovgivning krav om, 
at beslutningen om meddelelse af henstand skulle træffes af kommu-
nalbestyrelsen. 

• Det har ingen retsvirkning, på hvilket niveau i kommunen spørgsmålet 
blev behandlet. Meddelelsen af henstand er derfor ikke påvirket, lige-
som det ikke i øvrigt har retlige konsekvenser udadtil. 

 
3: Har kommunens juridiske afdeling gjort notat om lovligheden af 
borgmesterbevilling uden forelæggelse for byrådet (før man spurgte 
kammeradvokaten)?  
Evt. notat fra juridisk afdeling bedes tilsendt 
 
Forud for kontakten med advokatfirmaet Poul Schmith var der en intern drøf-
telse i Borgmesterens Afdeling af de faktuelle forhold omkring henstanden.  

 
Jura havde på den baggrund udarbejdet en generel, kort og foreløbig vurde-
ring af sagen, der ikke blev skrevet i notatform.  

 
Der var et ønske om, at Advokatfirmaet Poul Schmith skulle foretage en vur-
dering af samme forhold, og dette skete fra fredag den 22. november 2024 
og frem mod mødet mandag den 25. november 2024.  

 
Der har ikke været formaliseret en egentlig juridisk vurdering af forholdet i 
Jura i Borgmesterens Afdeling. 
 
 
 

Anders Winnerskjold 
Borgmester 

          / 
Martin Østergaard Christensen 
Stadsdirektør 
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